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      Аннотация

    
        
          В данном исследовании приводятся результаты сравнительного анализа оценки профессиональных рисков в России и Турции при выполнении работ на высоте. Рассматривается применение средств индивидуальной защиты в обоих странах. В ходе исследования были изучены нормативно-правовые акты, регулирующие работу на высоте  в Российской Федерации и в Турции. Задачи, которые решались в ходе исследования: 1. Анализ НПА в Турции и России, регламентирующих выполнение работ на высоте; 2. Описание методик оценки профессиональных рисков в России и Турции; 3. Оценка разницы в подходах при оценке профессионального риска при выполнении работ на высоте работника строительной отрасли. По результатам исследования были разработаны рекомендации по снижению рисков для работников при работе на высоте. Для достижения результатов были использованы следующие информационные технологии, в том числе компьютерная справочная правовая система «Консультант плюс», Российская научная электронная библиотека, интегрированная с Российский индексом научного цитирования Elibrary, облачные сервисы Яндекс.Диск, Google Drive.
        

        
          This study presents the results of a comparative analysis of the assessment of occupational risks in Russia and Turkey when working at height. The use of personal protective equipment in both countries is considered. In the course of the study, the legal acts regulating work at height in the Russian Federation and Turkey were studied. Tasks that were solved in the course of the study: 1. Analysis of legal acts in Turkey and Russia, regulating the performance of work at height; 2. Description of methods for assessing professional risks in Russia and Turkey; 3. Evaluation of the difference in approaches in assessing occupational risk when performing work at the height of a worker in the construction industry. Based on the results of the study, recommendations were developed to reduce risks for workers when working at height. To achieve the results, the following information technologies were used, including the Consultant Plus computer legal reference system, the Russian Scientific Electronic Library integrated with the Russian Scientific Citation Index Elibrary, cloud services Yandex.Disk, Google Drive.
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